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Årsmöte 
25 mars 2023

Svenska Shetland Sheepdogklubben
Scandic Infra City, Upplands-Väsby



Efter årsmötet delas Svenska Shetland Sheepdogklubbens utmärkelser för Årets-titlar 
och Trippeldiplom ut.

2

Med siktet inställt på att 
bli det självklara valet för 
alla sheltieägare i Sverige

Innehåll

01_Kallelse

06_Budget 2023

02_Dagordning

07_Medlemmars 
Motioner

03_Verksamhetsberättelse 
& verksamhetsplan 2023

08_Styrelsens Propositioner

04_Resultat- och balans-
räkning 2022

05_Revisionsberättelse



Plats: Scandic InfraCity, Upplands Väsby
Tid: Lördag 25 mars 2023, kl. 14:00

Årsmötespunkter:
– Stadgeenliga ärenden

– Ev. propositioner
– Ev. motioner

Ärenden och motioner
Ärenden/motioner som medlem önskar få behandlad på årsmötet ska skriftligen ha inkommit till 

styrelsen 5 veckor före årsmötet, dvs den 17 februari.

Motioner skickas till adress:
SSSK

c/o Mari Gustafsson
Hovid 120

865 91 Alnö

Förhandsanmälan till årsmötet
Anmälan till årsmötet sker till arsmote@sssk.org senast den 10 mars, för att styrelsen ska ha möjlighet 

att beställa fika och vid behov ändra lokalstorlek.

De medlemmar som anmäler sig till årsmötet kommer att få årsmöteshandlingar utskickade via 
e-post innan mötet.

Kallelse har publicerats i Sheltiebladet nr 4 2022 samt på webbplatsen sssk.org.

Kallelse till årsmöte för SSSK 2023
3



Dagordning för årsmöte i SSSK den 25 mars 2023
4

Plats: Scandic Hotell, Infra City, Upplands Väsby
Tid: 14.00 

1) Mötets öppnande. 
2) Justering av röstlängden. 
3) Val av ordförande för årsmötet. 
4) Styrelsens anmälan om protokollförare vid mötet. 
5) Val av två justeringspersoner tillika rösträknare. 
6) Beslut om närvaro- och yttranderätt förutom av personer enligt stadgarnas § 7 mom. 4. 
7) Fråga om årsmötet blivit stadgeenligt utlyst. 
8) Fastställande av dagordningen. 
9) Styrelsens verksamhetsberättelse med balans- resultaträkning, redogörelse för arbetet med 
avelsfrågor, rapport om förvaltningen av Sheltiefonden, samt revisorernas berättelse. 
10) Fastställande av Balans- och resultaträkning samt beslut om enligt dessa uppkommen vinst eller 
förlust. 
11) Beslut om ansvarsfrihet för styrelsen. 
12) 
 a. Beslut om styrelsens förslag till verksamhetsplan. 
 b. Beslut om styrelsens förslag till rambudget. 
 c. Beslut om medlemsavgifter för 2024. 
13) 
 a. Fastställande av antal ledamöter och suppleanter i styrelsen. 
 b. Val av ordförande 1 år. 
 c. Val av 3 ledamöter för 2 år. 
 d. Val av 2 suppleanter för 1 år. 
 e. Beslut om suppleanternas tjänstgöringsordning. 
14) Val av två revisorer för 1 år och två revisorsuppleanter för 1 år. 
15) Val av valberedning. 
16) Beslut om omedelbar justering av punkterna 13-15. 
17) Motioner. 
18) Övriga ärenden. 
19) Mötets avslutande.
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Efter flera år med covid-19 och 
begränsade möjligheter till aktiviteter 

öppnades samhället på nytt. SSSK 
gjorde en riktig rivstart med en 

välbesökt Sheltiehelg, och sommaren 
2022 och under sommaren valdes en 

nästan helt ny styrelse.

Sommaren 2022 blev mycket intensiv för den nytillträdda 
styrelsen. Redan samma kväll som årsmötet ägde 
rum, den 21 juni 2022, gjordes en större överlämning 
av såväl medlemsregister som fysiskt material till de 
specialutställningar som skulle hållas kort efter årsmötet. 
Representanter för utställningarna fick utses med mycket 
kort varsel, priser och material fick både budas och köras 
genom landet av styrelsen och representanterna på plats 
utförde sina uppdrag med bravur. 

Vid det konstituerande mötet den 28 juni utsågs nya 
firmatecknare för klubben. På grund av bankens 
handläggningstider fick klubben inte tillgång till sitt 
bankkonto (plusgirot) och tillhörande swish förrän i 
oktober 2022. Det har inneburit att många ledamöter och 
andra funktionärer för klubben fått ligga ute med pengar 
personligen. Dessa utlägg är reglerade och kontrollerade.

De första veckorna präglades av många praktiska 
utmaningar, så som fysisk flytt av klubbshop och annat 
material från avgående styrelse och funktionärer. Dessa 
flyttar genomfördes 28-30 juni. Även i detta avseende ställde 
medlemmar upp och hjälpte till att lösa situationen.

2022

En nystart

En tidig insikt för styrelsen var att händelsen i sig, det vill säga 
skifte av styrelse, innebar många stora praktiska svårigheter. 
Dessa berodde i sin tur på beroenden till enskilda personer. 
Eldsjälar är en stor tillgång för en ideell förening, men det 
är också en potentiellt stor svaghet den dagen eldsjälen inte 
längre finns tillgänglig för det uppdrag man haft ansvar för.

Styrelsen enades därför tidigt om den generella hållningen 
att klubben behöver jobba för att bli mer förvaltningsbar och 
att var och en av styrelseledamöterna behöver bli utbytbar. 
I annat fall riskerar klubben att återigen bli beroende av 
enskilda eldsjälar och tappa tempo och/eller kvalitet i 
de mervärden man vill erbjuda medlemmarna. Denna 
generella hållning har genomsyrat arbetet under andra 
halvan av 2022 och kommer fortsätta gälla som inriktning 
för verksamhetsplanen 2023.

Ordning och reda
Förvaltningsbart

Inget ska stå och falla 
med att någon 

i styrelsen slutar
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Efter att styrelsen tillsattes på årsmötet den 21 juni 2022 
har det genomförts 6 styrelsemöten, konstituerande 
styrelsemöte inräknat. Därutöver har styrelsen genomfört 
ett gemensamt fysiskt arbetsmöte den 5 november 2022 i 
Stockholm (Upplands Väsby) för att sätta arbetsfördelning 
och arbetspunkter inom styrelsen.

Styrelsen har införskaffat licens till Reduca Styrelseportalen 
för att samla samtliga protokoll som förs inom styrelsen 
samt digital signering av protokoll. I Styrelseportalen sparas 
även viktiga dokument som exempelvis avtal för att dessa 
ska kunna vara lättåtkomliga för nya styrelseledamöter.

Mycket av styrelsens arbete har varit att sätta sig in i det 
arbete som görs i klubben samt få tillgång till klubbens 
ekonomi och inventarier. Det arbetet fortsätter under 2023. 
Styrelsen kan konstatera att en del nya inventarier kommer 
att behöva införskaffas, vilket vi tagit höjd för i föreslagen 
budget 

Under våren 2022 skickades fakturor ut för en lång period 
framåt, närmare bestämt alla medlemmar som hade 
förfallodag fram till och med slutet av oktober 2022. Den 
långa framförhållningen hade ett gott syfte, nämligen att 
underlätta för den nya styrelsen med faktureringen tills 
man kommit i fas med det nya bokföringsprogrammet. En 
konsekvens blev dock att en ganska stor andel medlemmar 
glömde bort sin faktura. 

Att komma ikapp med faktureringen i nya 
bokföringssystemet, i tillägg till annat som skulle kommas 
ikapp, medförde att påminnelsehanteringen av vårens 
utskick blev lidande. Därtill kunde inte påminnelser skapas 
på originalfakturorna, då dessa var skapade i ett annat 
bokföringsprogram av avgående styrelse. Konsekvensen av 
det blev att påminnelsehanteringen fick bokas upp som nya 
fordringar under ingången av 2023. Det är en förklaring till 
att medlemsantalet ser vikande ut på 2022.

Följande verksamhetsrapport har godkänts av styrelsen

Terese Holmquist, ordförande  Sofie Sundberg, vice ordförande Monica Mattfolk, kassör

Mari Gustafsson, sekreterare  Elisabet Forsberg, ledamot  Marie Österberg Fredriksson, ledamot

Monica Sjölund, ledamot   Gunilla Jonsson, suppleant  Ulla Sohlin, suppleant



2022

Ett år med många 
funktionärer
Styrelse 1 januari 2022-21 juni 2022
Birgit Andersson, ordförande
Christina Öjergren, kassör
Birgitta Odén, sekreterare
Carola Werngren, ledamot
Birgitta Nilsson, ledamot
Gunilla Christiansson, ledamot
Jeanette Axenmo, ledamot
Mona Thorsen, suppleant
Marie Österberg Fredriksson, suppleant

Styrelse 21 juni 2022-31 december 
2022
Terese Holmquist, ordförande
Sofie Sundberg, vice ordförande
Monica Mattfolk, kassör
Mari Gustafsson, sekreterare
Elisabet Forsberg, ledamot
Marie Österberg Fredriksson, ledamot
Monica Sjölund, ledamot
Gunilla Jonsson, suppleant
Ulla Sohlin, suppleant

Avelskommitté 1 januari 2022-31 
december 2022
Anna Uthorn (sammankallande), Terese 
Holmquist, Birgitta Åhman, Natalja Skalin

Utbildningsansvarig
Från 1 januari 2022-21 juni 2022
Birgitta Nilsson 1 januari 2022-21 juni 2022
Vakant 21 juni till 31 december 2022

Utställningsansvarig
Från 1 januari 2022-21 juni 2022
Christina Öjergren 
Vandringspriser - Marita Steens 

Från 21 juni 2022-31 december 2022
Elisabet Forsberg (sammankallande)
Yasmine Berg (CUA norr)
Charina Fäldth (CUA mitt)
Madeleine Hoogeveen (CUA syd)
Susanne Rönnberg
Elisabeth Sundberg

Medlemsregistret
Mervi Majala 1 januari 2022-21 juni 2022
Terese Holmquist 21 juni till 31 december 2022

Redaktion
Från 1 januari 2022-21 juni 2022
Ulla Sohlin
Lena-Maria Nilsson
Piia Gustvall
Erika Tågestad
Design & layout: Pernilla Öjergren, t o m 
Sheltiebladet nr 2/2022
Från 21 juni 2022-31 december 2022
Mari Gustafsson redaktör och övergripande 
ansvar för kommunikationen via tidning, webb 
och sociala medier
Ulla Sohlin (Sheltiebladet)
Emelie Sundberg & Julia Strömberg (sociala 
medier)

SSSK:s hemsida
Carola Werngren 1 januari 2022-21 juni 2022

Från 21 juni 2022-31 december 2022
Mari Gustafsson med hjälp av Anna-Kristina 
Palomäki, Ulla Sohlin, Terese Holmquist och 
Susanne Rönnberg



Sammanställning av utställningskri-
tiker 1 januari 2022-31 december 
2022
Ann-Britt Fredricson, Gerd Larsson

Kontaktområdesansvarig
Carola Werngren 1 januari 2022-21 juni 2022
Madeleine Hoogeveen 21 juni 2022-31 december 
2022

Valphänvisning, Unghundar/vuxna 
shelties till salu och Parade tikar
Carola Werngren 1 januari till 21 juni 2022
Mari Gustafsson 21 juni till 31 december 2022

Klubbshop
Från 1 januari 2022-21 juni 2022
Mervi Majala 1 januari 2022-21 juni 2022
Shoppen har fysiskt flyttats till Ewa Bergwall och 
varit stängd för köp under perioden 21 juni till 31 
december 2022

Arkiv 1 januari 2022-31 december 
2022
Monica Sjölund

Prov & Tävling
Från 1 januari 2022-21 juni 2022
?
Från 21 juni 2022-31 december 2022
Marie Österberg Fredriksson med stöd av Sandra 
Larsson, Vilhelm Carlsson, Sinnica Wahlinder 
och Linda Ivarsson

Valberedning 1 januari-31 december 
2022
Charina Fäldth
Elisabeth Sundberg
Sandra Larsson (sammankallande)

Revisorer
Från 1 januari 2022-21 juni 2022
Camilla Palmelind 
Maria Sandlund

Från 21 juni 2022-31 december 2022
Ionie Oscarson
Sofie Eliasson (fram till 28 september 2022)
Anna-Lena Rylander (från 29 september 2022)

Revisorssuppleanter 
Från 1 januari 2022-21 juni 2022
Eva Borg 1 januari 2022-21 juni 2022
Ionie Oscarson 1 januari 2022-21 juni 2022
Från 21 juni 2022-31 december 2022
Eva Borg
Anna-Lena Rylander

Kontaktområden
Se separat redogörelse i verksamhetsberättelsen
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Generellt är klubbens ekonomi stabil och intäkter kommer 
huvudsakligen från medlemsavgifter, anmälningsavgifter 
vid utställningar samt klubbshoppen.

Klubben har haft ett gammalt system för sitt medlemsregister 
och den föregående styrelsen köpte under maj 2022 in ett 
nytt bokföringssystem med stöd för både löpande bokföring 
och rapportering samt kundregister och fakturering. 
Systemet heter Visma eEkonomi Smart.

Under den nya styrelsens motto - ordning och reda och 
spårbarhet – så har vi under hösten 2022 implementerat 
klubbens bokföring i det nya bokföringsprogrammet. 
Alla klubbens inköp och kostnader scannas in i 
bokföringsprogrammet innan de attesteras och betalas ut. 
Här kan också nämnas också att styrelsen vid konstituerande 
möte beslutade att firman tecknas av två firmatecknare 
i förening. Det innebär att samtliga utbetalningar från 
bankkontot måste signeras av två firmatecknare för att 
gå i väg och att ingen firmatecknare ensam kan göra 
utbetalningar. Firmatecknare har varit Terese Holmquist, 
Sofie Sundberg och Monica Mattfolk.

Visma eEkonomi Smart är således ett dataprogram som 
fungerar som en on-line-tjänst hos företaget Visma Spcs och 
som väsentligt underlättar såväl i vardagen som när man 
framöver lämnar över stafettpinnen till nästa styrelse och 
kassör. Till stöd för den löpande bokföringen utsåg styrelsen 
Volker Uschpilkat under hösten 2022.

Beträffande bokföringen har systemet levt väl upp 
till förväntningarna. Det har emellertid visat sig att 
bokföringssystemet inte hade stöd för att visa exakt 
medlemsantal vid en viss angiven tidpunkt, utan snarare 

FRÅN

Kassör & medlem

är avsett att användas som ett kundregister med endast en 
ögonblicksbild av antalet kunder vid den tidpunkt man tar 
ut datat från registret. Därför haltar redovisningen av antalet 
medlemmar något.

Medlemsutveckling
Antalet medlemmar i klubben har under 2022 legat 
förhållandevis stadigt. Antal medlemmar i början av januari 
uppgick till ca 2 500 st. Av dessa är:

102 gåvomedlemskap som skänkts av 38 olika uppfödare
5 hedersmedlemskap
63 medlemmar i Sveriges Hundungdom med medlemskap 
i SSSK

Verksamhetsplan 2023

• Under 2023 kommer medlemsregistret flyttas 
till SKK vilket innebär både en mer exakt 
uppföljning av medlemsantal samt hantering av 
fakturering.

• Under 2023 kommer även klubbens inventarier 
att registreras i Vismas anläggningsregister. Stort 
som smått. Detta innebär att en ny styrelse får 
tydlig överblick över vilka klubbens inventarier 
är och vart de finns.

• Under 2023 kommer klubben åter igen att 
satsa mer på aktiv medlemsrekrytering samt 
inventering och utveckling av värden som 
medlemmarna uppskattar i sitt medlemskap.
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Klubbshoppen
Efter den 21 juni 2022 stängdes klubbshoppen med 
anledning av fysisk flytt, inventering och arbete med beslut 
om shoppens varor och begränsningar. Under hösten 2022 
upprättades en inventeringslista över de varor som kommer 
att finnas kvar och vilka som kommer utgå ur sortimentet. 
En del varor har under året skänkts som priser till bland 
annat specialutställningen i Högbo Bruk. Andra lagerförda 
varor, som inte kommer finnas kvar, kommer att säljas ut 
till reducerade priser. Det innebär att värdet på lagret också 
skrivs ned väsentligen, vilket syns i årets resultat.

Varorna lagerhålls hos Ewa Bergwall i Piteå. En ny hemsida 
har upprättats där shoppen lagts in med köpvillkor, 
lager och automatisk koppling till Swish för handel samt 
Stripe (kortbetalning) och vid upprättande av denna 
verksamhetsberättelse har shoppen precis lanserats. 

De nya betalningsmetoderna innebär att varorna markeras 
som beställda först efter att en betalning har genomförts. 

Detta innebär att klubbshoppsansvarig inte behöver få en 
bekräftelse från kassören om att en betalning är gjord och 
klar, utan kan förlita sig på att beställningen är betalad när 
den kommer in. Den nya shoppen ger också omedelbar 
statistik över populära artiklar, vilket underlättar för 
framtida inköp. 

Försäljningen beräknas komma igång under mars 2023. 
Vidare har klubbshoppen försäkrats med en försäkring för 
varulagret, eftersom klubbens försäkring endast omfattat 
klubbens egna inventarier. 

Någon utökning av shoppens utbud är inte planerad utan 
ambitionen framåt är snarare att minska ned omfattningen 
av den, men fortfarande med artiklar som ger värde för 
medlemmarna.
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Vi har haft en spännande tid att ta över skapandet av vårt fina 
Sheltieblad. Det var en hög kvalitet att leva upp till eftersom 
vi tidigare köpt professionellt stöd från konsult på löpande 
timme, men där konsulten valde att avsluta sitt uppdrag i 
samband med årsmötet.

Sheltiebladet
På förfrågan om mallen till Sheltiebladet möttes redaktören 
av förslaget att få köpa loss denna för 35 000 kronor 
från konsulten. Något avtal om att mallen inte ingick i 
konsultuppdraget kunde inte presteras från konsulten som 
haft uppdraget. I syfte att visa omsorg om medlemmarnas 
pengar beslutades att inte köpa mallen, utan i stället bygga 
upp tidningen på nytt, med beaktande av att det innebär en 
inlärningsperiod. Men med god vilja och hjälp från många 
medlemmar har det blivit två tidningar utgivna under 
halvåret, enligt tidigare lagda plan.

Vi har under 2022 arbetat med att ta fram en process för 
att publicera tidningen för att underlätta ett eventuellt 
överlämnande till en ny redaktion samt kommunicera 
med alla inblandade i tillverkningen av tidningen. Detta 
inbegriper övriga kommittéer som publicerar material till 
tidningen, annonsörer, artikelförfattare samt tryckeriet.

Vi har även påbörjat ett arbete för att sätta ihop en större 
redaktion med ansvar för alla delar som innefattar klubbens 
ansikte utåt, d.v.s sociala medier, tidningen samt hemsidan.

FRÅN

Redaktionen

Under 2022 har 
• 11 kullar anmälts till 
klubbens valphänvisning

• 4 tikar anmälts parade
• 7 unga/vuxna shelties 

anmälts för omplacering

Webben
Arbetet med den befintliga hemsidan har under 2022 endast 
varit förvaltning vilket innefattat att lägga upp kritiker, 
lägga ut annonser från medlemmar om valpkullar eller 
vuxna hundar till salu samt prov- och tävlingsresultat. 
Delar av hemsidan har inte hunnits med att underhålla eller 
uppdatera vilket är beklagligt.

Vi har under året beslutat att byta till en hemsideleverantör 
som kan leverera en webbshop för att underlätta arbetet 
kring klubbshoppen. Den nya hemsidan ger även möjlighet 
för fler kommittéer att enkelt uppdatera sina ”egna” sidor 
samt ge mer levande information till medlemmarna. 
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Verksamhetsplan för redaktionen 2023

• Befästa redaktionens arbete samt ansvarsfördelning och tydlig arbetsbeskrivning för att genomföra 
jobbet.

• Utge fyra tidningar under året.
• Se över och uppdatera informationsblad om klubben för att kunna skicka ut till nya valpköpare m.m
• Publicera information på sociala medier två gånger per månad
• Förbättra och fördela ansvaret för information på hemsidan mellan redaktion och övriga kommittéer.

Verksamhetsplan för webbredaktionen 2023

• Genomföra informationsmöten med samtliga kommittéer för att lära sig uppdatera hemsidan
• Fördela ansvaret för olika sidor av hemsidan till respektive kommitté.
• Öppna klubbshoppen för att börja sälja
• Förvalta informationen på hemsidan 
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Ett av klubbens viktigaste uppdrag är att serva sina 
medlemmar med mervärden som gör att man vill fortsätta 
vara medlem. Därför anordnas flera olika typer av aktiviteter 
för medlemmarna.

Sheltiehelg
Under 25-29 maj anordnade SSSK, genom den föregående 
styrelsen och funktionärer, en sheltiehelg i Vilsta. 
Sheltiehelgen var mycket uppskattad och innefattade bland 
annat föreläsningar, en gemensam middag, officiella och 
inofficiella utställningar och tävlingar inom olika grenar så 
som rallylydnad, nose work, agility, lydnad, freestyle och 
heelwork to music. 

Trippeldiplom
Under 2022 har Trippeldiplomet beviljats till 26 shelties. Det 
är mycket glädjande att se att så många ser och tar vara på 
sheltiens mångsidighet.

Officiella utställningar
Under 2022 har fem officiella utställningar anordnats, varav 
två under Sheltiehelgen i slutet av maj. Totalt har 409 hundar 
anmälts till de officiella utställningarna. På den inofficiella 
utställningen i Vilsta den 28 maj var 58 shelties anmälda.

Årets utmärkelser
Under 2022 har utmärkelserna delats ut som vanligt, med 
undantag för arbetande shelties. Dessa har fått tillgodoräkna 
sig de bästa resultaten från 2020, 2021 och 2022 till en 
och samma tävlingsperiod. Utställningsresultaten har 
sammanställts av Susanne Rönnberg & Ulrika Nordieng. 
Arbetande shelties har sammanställts av Vilhelm Carlsson.

KLUBBENS

Aktiviteter 2022
Rasmonter
Klubben anordnade en välbesökt rasmonter på Stockholms 
Hundmässa den 10-11 december. Fem medlemmar och 
ordförande ansvarade för montern under dessa dagar. 
Klubben planerar för deltagande även 2023 men behöver i så 
fall säkerställa fler frivilliga deltagare för att undvika alltför 
långa dagar för både deltagare och hundar.

Arkivet
Under 2023 ska material i arkivet ses över inför en eventuell 
digitalisering. Det kan handla om exempelvis gamla VHS-
band från utställningar som klubben har anordnat. Vi tror 
att det kan vara historiska dokument som är värda att lägga 
en slant på att digitalisera för att säkra dess framtid och 
kanske är det sådant som på sikt kan vara av intresse att sälja 
i klubbshoppen till entusiasterna.
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Kontaktområden

I juni 2022 utsågs Madeleine Hoogeveen som samordnare för klubbens kontaktområden. Kontaktområdena är klubbens 
ansikte utåt och kontaktpersonerna anordnar olika typer av aktiviteter för både befintliga och presumtiva medlemmar.

Kontaktområdena har jobbat på efter dom förutsättningar man haft under året. Man har fortsatt att använda klubbens 
befintliga Facebookgrupp som redan fanns för kontaktpersonerna. Lisa Lindgren och Christina Floberg är administratörer  
för gruppen. I gruppen kommunicerar samordnare ut den informationen som behöver komma till våra kontaktpersoner.

Vi har inte haft något telefonmöte under 2022, men alla hoppas på att det kan bli möjlighet till det under 2023. Träffar 
har aviseras på hemsidan till våra medlemmar. Träffar som varit har blivit publicerade i SB. Inför julen anordnade 
några kontaktområden glöggträff för våra medlemmar. Detta har varit mycket uppskattat. Arbetet med att utveckla 
kontaktområdena kommer ges mer tid under 2023.

Kontaktområdena har sett ut som följande:

Område   Kontaktperson
• Halland  Louise Johansson
• Småland/Öland Anna Knutsson
• Jönköping  Angelica Fäger
• Linköping  Beatrice Jacobsson/Julia Bäckström
• Mariestad  Lena-Maria Nilsson
• Dalsland  Christina Floberg
• Örebro  Carin Thaning
• Nyköping/Oxelösund Maud Andersson Thorèn
• Västerås  Anne-Marie Eriksson
• Stockholm  Lisa Lindgren
• Uppsala  Jeanette Book/LiseLotte Norrblom
• Örnsköldsvik Agneta Ingvarsson
• Strömsund  Camilla Bengtsson
• Umeå/Vindeln Lillemor Almersson/Karolina Eliasson
• Luleå/Piteå   Ewa Bergwall/Agnetha Utterström
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Kommitten har haft ca 10 telefonmöten och ett fysiskt i 
samband med utställningen i Högbo Bruk.

Det första att ge sig i kast med var att Madeleine Hoogeveen 
CUA syd fick med mycket kort varsel ta sig an specialen i 
Borås den 3 juli 2022. Madeleiene har rapporterat att det 
var 38 hundar varav 4 valpar och 4 veteraner anmälda. 
Det var 1 uppfödargrupp. Dömde gjorde Astrid Lundava, 
Estland. Madeleene kom på ideen att vid varje special bjuda 
utställarna på kaffe, vilket hon gjorde och trots det dåliga 
vädret var stämningen på topp. 

Bara 14 dagar senare var det Yasmine Berg, CUA norr, som 
fick kasta sig över specialen i Piteå. Dit var det 32  hundar 
anmälda, varav 1 valp och 4 veteraner, 1 uppfödargrupp.
Dömde gjorde Stephen Proctor, Skottland.

Den 18 september 2022 var det så dags för ytterligare 
en specialutställning i Högbo Bruk, där vi hade Denise 
Rowan som domare. Denise hade fått över 70 anmälda 
varav 8 valpar, 7 veteraner och 1 uppfödargrupp. Till den 
utställningen var det Elisabet Forsberg, Elisabeth Sundberg, 
Susanne Rönnberg, Madeleine Hoogeveen, och Charina 
Fäldth CUA mitt som var på plats. Det var en minnesvärd 
kväll, då kommittén tillsammans gick igenom alla kartonger 
med priser som man fått från klubbshoppen i norr. 

Allt löste sig dock bra, mycket tack vare stöd av Gunilla 
Jonsson, Carina Öhman, Eva Bergdahl och Madeliene 
Hoogeveen som höll ordningen i sekretariatet, Vi bjöd på 
kaffe och kaka, cider och godis. Det var god stämning runt 
ringen och det kändes som att utställarna var nöjda med 
detta arrangemang. 
Vi hade tjuvstartat denna helg med att på lördag eftermiddag 
avnjuta en exotisk planka som Elisabeth Sundberg hade 
beställt, det var högt i tak då det var  himlen som tak, det var 
mycket trevlig stämning och glada utställare som såg fram 
emot söndagens utställning.

KLUBBENS

Utställningar 2022

Verksamhetsplan 2023

• Vi kommer genomföra fem specialutställningar 
under året (Vilsta, Borås, Haparanda, Högbo Bruk 
samt Vilsta igen).

• Vi planerar att genomföra två inofficiella 
utställningar i Boden och Sundsvall.

• Vi kommer ha behov av att införskaffa visst nytt 
material till utställningarna, så som tält och 
mätstickor.
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Birgitta Åhman och Terese Holmquist deltog i SKK:s 
centrala avelskonferens i november 2022 och publicerat 
artikel om konferensen i SB nr 1 2023.

Avelsstatistik har publicerats på sheltieklubbens hemsida 
och i SB nr 1 2023.

AK har haft ännu ett intensivt år, med digitala möten i stort 
sett varje månad och däremellan kommunikation per e-post 
och telefon.

AK har utarbetat en hälsoenkät som fanns tillgänglig för 
alla som ville att svara på fram till 31 jan 2023. Till god 
hjälp hade vi en grupp testpiloter som kom med värdefull 
återkoppling. Information om enkäten har spridits via 
Sheltiebladet, hemsidan, SSSKs Facebook-sida och ett flertal 
Facebook-grupper samt via mail till medlemmarna.

AK har haft många kontakter med medlemmar och andra 
och försöker besvara frågor så fort som möjligt. 

Planeringen har startats för klubbens nästa avelskonferens 
28-29 oktober 2023 i Upplands Väsby.

SKK:s registreringsregler har ändrats från och med 1 januari 
2023 och möjliggör numera avel på sobel merle, vilket 
tillstyrkts av SSSK.

Fertiliteten har alltid varit låg med en genomsnittlig 
kullstorlek på ca 3,2 vilket är lägre än många raser av ungefär 
samma eller mindre fysiska storlek. En student vid Sveriges 
Lantbruksuniversitet har gjort en studie och i Sheltiebladet 
4-2022 publicerades av populärveteranskaplig text.
AK har skrivit i Sheltiebladet bland annat om rasavelns 
dilemma. 

RAPPORT FRÅN

Avelskommittén

Verksamhetsplan 2023

• Vi kommer sammanställa hälsoenkäten
• Vi kommer genomföra en liknande enkät inom området mentalitet
• Vi kommer genomföra en avelskonferens i slutet av oktober 2023.
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1220 Inventarier
1221 Avskrivna Inventarier
1222 Lager klubbshopen
1223 Lager rosetter
1224 Lager Priser / Rosetter utställning 2022
1225 Lager Material Sheltiehelgen
1226 Lager Förbrukning
1250 Datorer / Skrivare / Scanner
1251 Avskrivna Datorer / Skrivare / Scanner

1410 Lager Klubbshopen
1411 Lager Rosetter
1413 Lager förbrukningsmaterial

1510 Kundfordringar
1514 Fordran inköp Ryssland
1517 Fordran

1790 Övriga förutbetalda kostnader och upplupna intäkter

1920 PlusGiro
1921 Plusgiro Sheltiefonden

Preliminär balansräkning
Svenska Shetland Sheepdogklubben
802441-7852

Räkenskapsår: 2022-01-01 - 2022-12-31

Avser perioden: 2022-01-01 - 2022-12-31

Vid
periodens

början Förändring

Vid
periodens

slut

TILLGÅNGAR

Anläggningstillgångar
Materiella anläggningstillgångar
Inventarier, verktyg och installationer

0,00 11 842,41 11 842,41
0,00 -11 831,41 -11 831,41

570 105,25 -570 105,25 0,00
62 155,00 -62 155,00 0,00

112 350,00 -112 350,00 0,00
82 067,75 -82 067,75 0,00
27 386,10 -27 386,10 0,00

0,00 4 958,00 4 958,00
0,00 -4 956,00 -4 956,00

854 064,10 -854 051,10 13,00

Summa materiella anläggningstillgångar 854,064.10 -854,051.10 13.00

Summa anläggningstillgångar 854 064,10 -854 051,10 13,00

Omsättningstillgångar
Varulager mm
Råvaror och förnödenheter

0,00 309 645,00 309 645,00
0,00 55 040,00 55 040,00
0,00 14 306,00 14 306,00
0,00 378 991,00 378 991,00

Summa varulager mm 0.00 378,991.00 378,991.00

Kortfristiga fordringar
Kundfordringar

0,00 101 299,00 101 299,00
0,00 20 015,00 20 015,00
0,00 5 748,00 5 748,00
0,00 127 062,00 127 062,00

Förutbetalda kostnader och upplupna intäkter
0,00 7 490,00 7 490,00

 
Summa kortfristiga fordringar 0.00 134,552.00 134,552.00

Övriga omsättningstillgångar
Kassa och bank

1 200 347,86 -619 942,04 580 405,82
0,00 60 528,03 60 528,03

1 200 347,86 -559 414,01 640 933,85

Summa övriga omsättningstillgångar 1,200,347.86 -559,414.01 640,933.85

Summa omsättningstillgångar 1 200 347,86 -45 871,01 1 154 476,85

SUMMA TILLGÅNGAR 2 054 411,96 -899 922,11 1 154 489,85
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2010 Eget kapital

2011 Sheltiefonden

2019 Årets resultat

2090 Upplupna kostnader

2710 Personalskatt

2940 Upplupna lagstadgade sociala och andra avgifter

Utskrivet av Terese Holmquist 2023-03-15 14:43:08 Visma eEkonomi

Vid
periodens

början Förändring

Vid
periodens

slut

EGET KAPITAL OCH SKULDER

Eget kapital
Eget kapital vid årets början

-1 828 648,14 -165 235,79 -1 993 883,93
 
Insättningar el uttag under året

0,00 -60 528,03 -60 528,03
 
Årets resultat

-225 763,82 225 763,82 0,00
 
Fritt eget kapital
Balanserad vinst eller förlust

0,00 -52 162,52 -52 162,52
 
Summa fritt eget kapital 0.00 -52,162.52 -52,162.52

Summa eget kapital -2 054 411,96 -52 162,52 -2 106 574,48

Kortfristiga skulder
Övriga skulder

0,00 -742,50 -742,50
 
Upplupna kostnader och förutbetalda intäkter

0,00 -14 333,00 -14 333,00
 
Summa kortfristiga skulder 0,00 -15 075,50 -15 075,50

SUMMA EGET KAPITAL OCH SKULDER -2 054 411,96 -67 238,02 -2 121 649,98

BERÄKNAT RESULTAT 0,00 -967 160,13 -967 160,13
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3010 Medlemsintäkter
3011 Medlem utland
3012 Familjemedlem
3013 Gåvomedlemsskap
3014 Svensk Hundungdom
3110 Försäljning klubbshopen
3210 Försäljning Årsbok
3220 Försäljning Handbok
3310 Intäkt Sheltiehelgen 25-29 maj
3320 Intäkt Borås 2-3 juli
3330 Intäkt Piteå 15-16 juli
3340 Intäkt Högbo Bruk 17-18 september
3510 Annonsintäkt Sheltiebladet
3622 Intäkter egen konferens

4010 Administration medlem
4090 Förändring lager
4210 Tryckkostnad Årsbok
4230 Tryckkostnad Raskompendium
4310 Funktionärer Vilsta 25-29 maj
4311 Stambokföring Vilsta 25-29 maj
4312 Interna reskostnader Vilsta 25-29 maj
4313 Rosetter Vilsta 25-29 maj
4314 Priser / Material Vilsta 25-29 maj
4315 Skattepliktigt arvode Vilsta 25-29 maj
4316 Skattepliktig bilersättning Vilsta 25-29 maj
4317 ATP Sociala avgifter Vilsta 25-29 maj
4320 Funktionärer / Länsklubb Borås 2-3 juli
4321 Stambokföring Borås 2-3 juli
4322 Interna reskostnader Borås 2-3 juli
4323 Rosetter Borås 2-3 juli
4324 Priser / Material Borås 2-3 juli
4326 Skattepliktig bilersättning Borås 2-3 juli
4330 Funktionärer / Länsklubb Piteå 15-16 juli
4331 Stambokföring Piteå 15-16 juli
4333 Rosetter Piteå 15-16 juli
4334 Priser / Material Piteå 15-16 juli
4336 Skattepliktig bilersättning Piteå 15-16 juli
4340 Funktionärer / Länsklubb Högbo 17-18 sept
4341 Stambokföring Högbo 17-18 sept
4342 Interna reskostnader Högbo 17-18 sept
4343 Rosetter Högbo 17-18 sept
4344 Priser / Material Högbo 17-18 sept
4346 Skattepliktig bilersättning Högbo 17-18 sept
4510 Sheltiebladet - tryckkostnad
4511 Sheltiebladet - porto
4512 Sheltiebladet - redaktionskostnad

4110 Inköp klubbshopen
4111 Porto / Emballage klubbshopen

Preliminär resultaträkning
Svenska Shetland Sheepdogklubben
802441-7852

Räkenskapsår: 2022-01-01 - 2022-12-31

Avser perioden: 2022-01-01 - 2022-12-31

Perioden Ackumulerat
 
Rörelsens intäkter
Nettoomsättning

503 527,83 503 527,83
15 559,30 15 559,30
8 600,00 8 600,00

20 350,00 20 350,00
3 000,00 3 000,00

128 075,04 128 075,04
6 579,00 6 579,00
3 300,00 3 300,00

483 574,23 483 574,23
26 612,00 26 612,00
11 850,00 11 850,00
38 525,00 38 525,00
12 780,00 12 780,00
6 300,00 6 300,00

1 268 632,40 1 268 632,40

Summa rörelsens intäkter 1 268 632,40 1 268 632,40

Rörelsens kostnader
Råvaror och förnödenheter

-20 855,90 -20 855,90
-374 208,02 -374 208,02
-69 485,00 -69 485,00
-2 548,00 -2 548,00

-196 268,08 -196 268,08
-38 195,00 -38 195,00
-58 359,58 -58 359,58
-50 608,00 -50 608,00

-620 160,79 -620 160,79
-46 900,00 -46 900,00
-2 929,00 -2 929,00

-14 333,00 -14 333,00
-8 088,00 -8 088,00

-220,00 -220,00
-740,00 -740,00

-9 237,00 -9 237,00
-22 608,50 -22 608,50

-260,00 -260,00
-18 750,79 -18 750,79
-2 580,00 -2 580,00

-10 011,00 -10 011,00
-16 998,00 -16 998,00
-2 287,50 -2 287,50

-23 468,50 -23 468,50
-2 475,00 -2 475,00
-4 461,50 -4 461,50
-8 000,00 -8 000,00

-18 829,50 -18 829,50
-1 274,50 -1 274,50

-149 414,70 -149 414,70
-67 194,51 -67 194,51
-30 651,00 -30 651,00

-1 892 400,37 -1 892 400,37

Handelsvaror
-36 081,31 -36 081,31
-6 115,00 -6 115,00
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4112 Reskostnader klubbshopen

5420 Programvaror
5460 Förbrukningsmaterial
6010 Resor Hotell Mat Telefon Webb Styrelsen
6011 Lokalhyra - Styrelsen
6014 Utmärkelser / Priser / Uppvaktning
6015 Årsmötets omkostnader
6016 Sk.pl. bilersättning
6019 SKK konferens / KF
6021 Avelskommittén
6022 Egna konferenser
6025 Monter / Mässa
6030 Kontaktområde
6040 Facklitteratur / tidskrifter
6310 SKK klubbförsäkring o LF Västernorrland
6540 IT-tjänster
6571 Bank- och Plusgiro- och Swishavgifter

7831 Avskrivningar inventarier
7835 Avskrivningar på datorer / skrivare / scanner

Utskrivet av Terese Holmquist 2023-03-15 14:44:13 Visma eEkonomi

Perioden Ackumulerat
-11 410,06 -11 410,06
-53 606,37 -53 606,37

Övriga externa kostnader
-19 885,18 -19 885,18
-21 758,75 -21 758,75

-125 615,84 -125 615,84
-17 700,00 -17 700,00
-15 343,96 -15 343,96
-10 311,84 -10 311,84
-1 125,00 -1 125,00
-7 634,00 -7 634,00
-5 607,00 -5 607,00

-23 585,26 -23 585,26
-10 168,40 -10 168,40
-2 182,00 -2 182,00
-2 565,00 -2 565,00
-2 663,00 -2 663,00

-355,00 -355,00
-6 498,15 -6 498,15

-272 998,38 -272 998,38

Av/nedskrivningar av materiella och immateriella anläggningstillgångar
-11 831,41 -11 831,41
-4 956,00 -4 956,00

-16 787,41 -16 787,41

Summa rörelsens kostnader -2 235 792,53 -2 235 792,53

Rörelseresultat -967 160,13 -967 160,13

Finansiella poster
Resultat efter finansiella poster -967 160,13 -967 160,13

Resultat före skatt -967 160,13 -967 160,13

BERÄKNAT RESULTAT -967 160,13 -967 160,13
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Styrelsen föreslår att budgeten för 2023 medvetet planeras för ett negativt resultat på ca 100 000 kronor. Förslaget bygger på 
att ta hänsyn till att en avelskonferens planeras att anordnas under året, vilket sker ungefär vart femte år. Vi tar också hänsyn 
till att inflationen och ökade kostnader i samhället kan påverka antalet anmälningar till utställningar och eventuellt leda till 
en inbromsning i nyrekrytering av medlemmar eller en minskning av antalet befintliga medlemmar. 

Styrelsen vill betona vikten av att vara realistiska och rimliga i våra antaganden vid planeringen av budgeten. Vi hoppas att 
vi kan överträffa den föreslagna budgeten genom att dra nytta av olika möjligheter som kan uppstå under året. 

Samtidigt vill vi vara medvetna om att det kan finnas oväntade kostnader eller förseningar som kan påverka föreningens 
ekonomiska situation. Därför är det viktigt att vi tar hänsyn till dessa faktorer och planerar för en sund och hållbar ekonomi 
för föreningen på både kort och lång sikt.

FÖRSLAG

Budget 2023

Styrelsens förslag om medlemsavgifter 2024

Medlemsavgifterna föreslås vara oförändrade.
Medlem 300 kr/år
Familjemedlem 50 kr/år
Utlandsmedlem 450 kr/år
Gåvomedlem 150 kr/år
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Så har ytterligare ett verksamhetsår passerat, vi är glada över 
att återigen kunna träffas, tävla och umgås som vanligt igen. 
Vi som har ingått i SSSK´s valberedning under denna period 
är Sandra Larsson (sammankallande), Charina Fäldth och 
Elisabeth Sundberg.

Sedan årsmötet i juni 2022 har valberedningen haft 6 
telefonmöten där samtliga i valberedningen medverkat och 
däremellan har vi haft tät kontakt via chatt.

Som tidigare år har valberedningen skickat ut mejl med 
frågor till sittande styrelse, gensvaret har varit lite blandat 
men vi har efter samtal med styrelsemedlemmar förstått att 
en del mejl hamnat i papperskorgen. Förutom med kontakt 
med styrelsen så har vi fortsatt att vara aktiva med att prata 
med medlemmar inom klubben.

FRÅN

Valberedningen

Valberedningens förslag
Ordförande:   Terese Holmquist   (omval 1 år)
Ledamöter:   Volker Uschpilkat   (nyval 2 år)
   Mari Gustafsson    (omval 2 år)
   Sofie Sundberg    (1 år kvar)
   Marie Österberg-Fredriksson  (1 år kvar)
   Monica Mattfolk    (omval 2 år)
   Elisabet Forsberg    (omval 2 år)

Suppleanter:   Ulla Sohlin    (omval 1 år)
   Gunilla Jonsson    (omval 1 år)
   Emelie Sundberg    (nyval 1 år)

Revisorer:  Ionie Oskarson    (omval 1år)
   Ann-Charlott Eriksson   (nyval 1 år)

Suppleanter:   Annika Widestrand   (nyval 1 år)
   Thomas Rodin    (nyval 1 år)

Under denna period har vi inte fått in några förslag ifrån 
någon medlem på personer man gärna ser i styrelsen, och 
när vi pratat med medlemmar så har dom varit väldigt 
nöjda med styrelsens arbete. Så vi har inte gjort några större 
förändringar i styrelsesammansättningen.

Vi i valberedningen är nöjda med den styrelse vi haft under 
denna mandatperiod och tror att våra mindre justeringar 
kommer att bidra bra under kommande mandatperiod. 
Vi vill tacka för förtroendet under det gångna året och 
presenterar härmed vårt förslag till styrelse 2023 i SSSK.

Med vänliga hälsningar, Valberedningen
Sandra Larsson
Charina Fäldth

Elisabeth Sundberg
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Presentationer av nya förtroendevalda

Emelie Sundberg, Suppleant:
Mitt namn är Emelie Sundberg och jag är 28 år gammal, 
uppvuxen i Gällivare. Men bor numera i Luleå tillsammans 
med sambo och vår sheltie tik, Caia. Till vardags jobbar jag 
som köksspecialist där jag designar kök. 

Sen jag var liten så har vi alltid haft Shetland Sheepdog 
hemma. Jag fick min alldeles egna sheltie när jag var runt 
11 år gammal, därav så har jag alltid haft en extra kärlek 
för rasen. Idag är jag inne på min andra sheltie och kan inte 
tänka mig ett liv utan en sheltie. Jag har hunnit prova på en 
del olika hundsporter genom åren. Allt från lydnads, agility 
till hundutställning.

Att få komma in som suppleant till styrelsen känns ärofyllt. 
Jag ser verkligen fram emot denna resa. Att tillsammans 
med andra erfarna sheltiemänniskor, dela samma intresse 
och kärlek till hundrasen.

Med vänlig hälsning,
Emelie Sundberg

Ann-Charlotte Eriksson, Revisor:
Jag är civilekonom och har förutom att arbetat på några olika 
revisionsbyråer drivit en redovisningsbyrå i 30 år. Numera 
är jag pensionär. Jag köpte min första häst 1982, och det var 
startskottet på att jag började engagera mig i ideellt arbete. 
På den tiden var det arbete i Bergsåkertravets Damklubb. 
När vi flyttade till Piteå 1984 var jag aktiv som revisor i den 
privata travbanan i Vitsand, där jag hjälpte till att få ordning 
på bokföring och de andelar som travhästägare köpt. Efter 
våra år i Piteå flyttade vi till Göteborg där jag var aktiv i Åby 
Damklubb. Under vår tid i Göteborg hann jag även med att 
vara sekreterare i vår hembygdsförening där vi bodde.

Tillbaka i Sundsvall var jag med och startade upp Bergsåkers 
Ponnytravklubb 1995, där var jag både ordförande, 
kassör, sponsoransvarig. Jag utbildade mig också till 
mätman för ponnyer, chipmärkare, ponnytravdomare och 
ekipagekontrollant. Åren som ordförande i Bergsåkers 
Ponnytravklubb ledde till att jag blev invald som kassör 

i Svenska Ponnytravförbundet, huvudorganisationen 
för alla ponnytravklubbar i Sverige. Mitt ideella arbete 
på Bergsåkers travbana ledde till att jag blev invald som 
ledamot i Norrlands Travsällskap, där jag stannade i sju år. 
Under dessa våra år som hästägare var jag även engagerad i 
ponnyverksamheten på Sundsvalls Ridklubb, där jag bl a var 
ansvarig för ett DM i hoppning för ponnyer.

När vi 2005 köpte vår första hund av rasen Coton de 
Tuléar tog hundarna över intresset från hästarna, och mitt 
ideella arbete inriktade sig på hundvärlden. Jag hade redan 
erfarenhet som revisor i Västernorrlands kennelklubb innan 
jag skaffade hund, pga att min Mamma och Pappa var mycket 
engagerade i klubben. Jag hjälpte även till med bokföringen 
under Lillan de Walls tid. Som ny hundägare blev jag vald 
till revisor i Västernorrlands Kennelklubbs igen. Under 
fyra år 2010–2014 var jag ordförande för Coton de Tuléar 
Club. Under den tiden var jag ansvarig för revideringen av 
RAS och det Domarkompendium vi upprättade då klubben 
saknade ett sådant, och den påföljande domarkonferens vi 
genomförde i SDHK:s regi 2015.

Jag har även varit ledamot i min hemmaklubb Njurunda 
Brukshundklubb. Under min tid där arrangerade vi ett 
antal omtyckta inofficiella julutställningar i Klass Arena. 
2017 utbildade jag mig till ringsekreterare i Västernorrlands 
Kennelklubb, ett arbete som jag tycker riktigt mycket om. Jag 
har även deltagit 2 gånger på Västernorrlands Kennelklubbs
hunduppfödarutbildning, en gång som studiecirkel, och 
senare även när utbildningen blev lärarledd. 

För närvarande är jag engagerad i SAgiK Mitt. Där ansvarar 
jag för ekonomin och sponsorer. Jag är även utbildad 
tävlingsledare i Agility, då vi arrangerar ett antal tävlingar 
per i år vår klubb. I dagsläget har vi fem hundar av rasen 
Coton de Tuléar. Vi har en liten uppfödning, för att vi är 
intresserade av avel och utveckling av rasen. Jag älskar att 
träna och tävla med våra hundar. Så jag tävlar i agility, 
lydnad och rallylydnad. Det största intresset har under åren 
med hundarna varit att delta på utställningar, så vi reser 
mycket till utställningar i både Sverige och Europa med våra 
hundar.
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Annika Widestrand, Revisor suppleant:
Jag heter Annika och bor med sambo på en gård utanför Lund. Vi har 2 shelties som är 10 månader och 3 år samt hästar 
och katter. Förhoppningsvis får vi ett föl i början av maj. Jag är sjukgymnast och gillar mitt jobb. På fritiden umgås vi med 
hundarna och jag rider och sambon spelar tennis.

På semestern brukar vi fjällvandra med hundarna och vara i husvagnen som vi brukar ställa i Falsterbo under sommaren. 
Hundarna hänger med på det mesta vi gör. Tidigare har vi haft en terrier som blev nästan 16 år. Jag har börjat med 
utställningsträning av hundarna och ställde ut Zack som är yngst för första gången i slutet av februari i år.

Thomas Rodin, Revisor suppleant:
Thomas Rodin 41år bor i Sundsvall med min sambo och 3 hundar 2 st flickor petit brabancon och 1 kille chihuahua. Är 
ganska nybörjare när det kommer till hundutställning men tycker det är så roligt, intresset kommer från min mamma som 
ställer. Jobbar på försäkringsbolag och har i så gott som hela mitt liv hållit på med dans.
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MOTION till SSSK,  
Svenska shetland sheepdogklubbens årsmöte 25 mars 2023 
 
Bakgrund: 
Vi har en populär ras som växer i antal, men problemen 
växer också med antal registrerade hundar. 
Med anledning av att vi hör mer om rasens ibland riktigt 
dåliga resultat på röntgen av HD och ED finns en vilja bland 
ett flertal medlemmar och uppfödare att få ett helhetsgrepp 
om problemen. Det är en sorg för alla inblandade när 
katastrofen väl har hänt. När flera hundar i samma kullar, 
eller likande kombinationer gett grava fel. 

Inom Europa finns länder som redan infört krav på avelsdjur 
med HD/ED med känt resultat, vilket i sig innebär att man 
tar bort de individer med D och E höfter och även grava 
fel i armbågar och bogleder. Vi vet att HD fel är en ärftlig 
sjukdom. Alla som sett, ägt, fött upp en hund med fel inser 
snabbt att fortsätta avla på dessa individer inte gynnar rasen.  

De vallande collieraser vi har röntgar sedan lång tid tillbaka, 
där vi ser att långhårig collie har ett högre antal fel än vad 
korthårig collie har, vi har även border collie som röntgas 
och nu senaste rasen MAS/Miniature australien sheepdog 
som också har krav på HD/ED röntgen och fler raser. Här 
har man sett sammanhangen, men tyvärr röntgas ännu 
inte samtliga hundar, utan inte sällan endast de som går i 
avel.  Att en vallhund ska kunna röra sig fritt är för alla en 
självklarhet.  

MEDLEMMARNAS

Motioner

Från frisk och pigg valp, till en, i värsta fall för tidig död 
och däremellan otaliga veterinärbesök, smärtmedicinering, 
rehab med allt vad det innebär finns vittnesmål om. 
Inte bara ha en frisk hund, utan syftet är dessutom som 
konsekvens att få friska individer, hela friska kullar och 
i förlängningen också att få ner veterinärkostnader och 
försäkringskostnader. Allt hänger samman. Ju friskare rasen 
blir för ägare och uppfödare, desto lägre blir kostnaderna för 
veterinärvård och försäkringar. 
 
Syfte & Sammanfattning: 
Med bakgrund enligt ovan, statistik och samtal med både 
uppfödare och ägare till individer som kämpar med ohälsa, 
höga kostnader för veterinärvård och rehab, finns ett behov 
av att se över vad som behöver göras. 

Vad gäller HD och ED finns en möjlighet genom en 
genomlysning av avelsstrategier, avelsrådgivning med målet 
att få till stånd ett projekt med syfte att se över behovet av 
att införa obligatorisk HD/ED röntgen. Ett samarbete med 
ortopedspecialister, SLU, SKK, veterinärer som behandlat 
och förskrivit smärtmedicin och rehab och erfarna uppfödare 
och ägare till shetland sheepdog. Sammantaget och kort så 
är syftet att skapa mer och bredare evidensbaserad kunskap 
om HD/ED på rasen. 

Vi vet idag att många ägare inte är anslutna till rasklubben 
också att många har felaktiga diagnoser på sina hundar. 

Fortsättning på nästa sida
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Man kan ha sökt för en sak men där finns grunddiagnosen 
kvar i veterinärers register, vilket i sig ger en felaktig 
statistik gällande HD/ED eller andra hältor och problem 
i rörelseapparaten. Om vi precis som vad gäller RAS för 
ögonsjukdomar som genomfördes och utvärderades också 
innebar att vissa linjer var mer behäftade med fel än andra, 
togs dessa ur avel.  All forskning och genomlysning av de 
problem som faktiskt finns ger en bredare kunskap och bas 
för alla att arbeta utifrån. 

Det är en investering för framtiden och framtida 
avelsarbete, oavsett om vi är små eller stora uppfödare, 
ägare till sällskapshund eller tävlingshund. Samma bör 
gälla när det handlar om att se helheten, där även alla andra 
sjukdomar och problem med rasen bör vara gällande för 
rekommendationer för avelsarbetet. Ögonlysning, hältor, 
magproblem och andra problem som finns inom rasen. Det 
som gynnar rasen om 10 eller kanske 20 år är ett gott arbete! 
 
 

Förslag till beslut: 
-att besluta att tillsätta ett projekt med syfte att genomlysa 
problem inom rasen vad gäller HD/ED 
-att tillsätta projektledare för att ta fram underlag för 
utredning av krav på HD/ED röntgen på shetland sheepdog 
-att projektledaren har till uppgift att organisera och leda 
denna grupp 
-att projektledaren ser till att få ihop en väl sammansatt 
grupp med erfarenhet av uppfödning, tävling med syfte 
att sammanställa underlag och förslag till åtgärder som 
samarbete med veterinärer med ortopedspecialistkompetens, 
SKK, SLU, veterinärer som behandlat och förskrivit 
smärtstillande och rehab, försäkringsbolag, uppfödare, 
ägare inom och utanför rasklubben 
-att rapportera till styrelsen kvartalsvis hur långt man 
kommit i att ta fram underlag och med målet att slutrapport 
ska inlämnas till 2024 årsmöte 
 
 
Barbro Waara 
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Motionären förslår att ett projekt ska tillsättas för att genomlysa problem inom rasen vad gäller HD/ED.

Styrelsen instämmer i att vi behöver mer kunskap, men vill att ett projekt inte ska begränsas till HD och ED, då det också 
finns andra delar av sheltiens ledhälsa som behöver studeras. Styrelsen har lagt fram en proposition i frågan som också 
omfattar finansiering och ansvar för projektets genomförande. 

Styrelsen föreslår årsmötet att motionen därmed är besvarad.

STYRELSENS

Yttrande
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Sheltien är generellt en normalfrisk ras, men det finns områden hos rasen som får anses vara rasspecifika utmaningar. 
Slipped tendon, artros, luxationer och rupturer får anses tillhöra rasspecifika utmaningar. Från tid till annan diskuteras även 
förekomst och kliniska konsekvenser av HD och ED. 

Ett av målen i RAS 2019 är att ”öka kunskapen om sheltiens ledhälsa”. För att nå det målet är klubben i behov av erforderligt 
stöd från expertis som inte finns inom klubben, utan måste sökas från resurser externt. Med resurser ska förstås både 
personella (veterinärer, forskare, studenter etc) och ekonomiska. 

Styrelsen föreslår därför att årsmötet beslutar att:
• initiera ett projekt i syfte att studera olika aspekter av ledhälsan hos shetland sheepdog. Exakt inriktning, omfattning 

och tidplan är beroende av vilka resurser klubben kan uppbringa. 
• styrelsen agerar projektbeställare och styrgrupp och avelskommittén agerar arbetsgrupp tillsammans med externa 

resurser,
• medel från Sheltiefonden får användas som grundplåt för finansieringen av ledhälsoprojektet,
• styrelsen ska löpande hålla medlemmarna informerade samt att 
• ytterligare ekonomiska tillskott ska beslutas om av årsmöte.

Utfallet och slutsatser av projektet ska genomgå en peer-review eller expertgranskning, vilket innebär att studiens metodik, 
resultat och slutsatser granskas av andra experter inom samma område för att bedöma dess trovärdighet och vetenskapliga 
kvalitet.

SSSK:s styrelse, 14 mars 2023

STYRELSENS

Proposition: projekt ledhälsa
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Vi vill skapa en ny rutin för sheltieklubben där klubbens ekonomiska policy beslutas av föreningens årsmöte.

Styrelsen föreslår därför att årsmötet beslutar att:

• faktiska utlägg presenteras i original.
• begäran om ersättning för utlägg ska presenteras som reseräkning eller motsvarande dokument med tydligt syfte om 

varför utlägget har uppstått. 
• reseräkningen eller dokumentet presenteras med tydlig avsändare, fullständig adress, telefon, e-postadress, 

bankkontonummer eller plusgirokontonummer och personnummer vid ersättning för bil, arvode och traktamente.
• reseräkningen eller dokumentet undertecknas, dateras och postas i original till klubbens kassör.
• omkostnader som funktionär har inom ramen för sina fasta levnadskostnader, såsom mobiltelefon, bredband, bruk av 

dator, virusprogram etc, som huvudregel inte ersätts. Undantag kan efter särskild prövning beviljas av styrelsen.
• ersättning för bil, arvode, traktamente följer Skatteverkets regelverk.
• huvudregel är att ersättning utgår som ej skattepliktig ersättning om ej annat är överenskommet med styrelsen.
• alla utlägg och inköp som överstiger 2.000 kr först ska godkännas av styrelsen före utbetalning, undantag reseräkningar 

för funktionärer, som avser milersättning, arvode och traktamente vid tävlingsarrangemang.
• eventuella arvoden som ska ersättas till styrelseledamöter och kommittéemedlemmar som huvudregel ska vara 

skattefria.
• om funktionärs resa till tävling/evenemang anordnad av klubben överstiger 50 km enkel väg kan de vara berättigade till 

halv reseersättning för kostnaderna för resten av resan. Om funktionären har behövt göra extra kostnader på grund av 
sin dubbla roll som funktionär och tävlande, kan de vara berättigade till halv reseersättning för dessa kostnader.

• om funktionären har varit tvungen att göra extra resor eller avgångar på grund av sin dubbla roll som funktionär och 
tävlande, kan de vara berättigade till halv reseersättning för de extra resorna.

SSSK:s styrelse, 14 mars 2023

STYRELSENS

Proposition: ekonomisk policy
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